
Otevřený dopis zaměstnanců Základní školy T. G. Masaryka v Moravských Budějovicích 

zastupitelům města Moravské Budějovice 

 

Vážení zastupitelé,  

dovolte nám, níže podepsaným zaměstnancům školy, abychom se prostřednictvím tohoto 
dopisu vyjádřili k aktuální situaci, která se týká naší školy a jejího vedení. 

V posledních týdnech a měsících roku 2024 jsme byli svědky dezinformací a nepodložených 
obvinění, která ohrožují dobré jméno školy, našeho ředitele a v neposlední řadě i nás, 
zaměstnanců, kteří se každý den s nasazením věnují vzdělávání a výchově dětí. Vzhledem 
k tomu, že tato obvinění byla vyřčena opakovaně prostřednictvím veřejných jednání 
Zastupitelstva města (konkrétně na 10. a 11. zasedání ve dnech 18. 11. a 9. 12. 2024), 
považujeme za nutné vyjádřit se taktéž veřejně, a proto se na Vás obracíme formou 
otevřeného dopisu.  

Úvodem bychom rádi upřesnili, že se veřejně směšují dvě naprosto odlišné kauzy, které jsou 
v projevech některých zastupitelů (konkrétně pana Stejskala a pana Bařinky) spojovány 
pomocí výrazů „šikana“, „trestní jednání“, „soudní proces“ a podobně. Vytržením těchto 
vyjádření z kontextu působí na nezasvěceného posluchače tak, že se v naší škole dějí snad až 
kriminální události, které brání normálnímu provozu školy. Budeme tedy reagovat na každou 
tuto kauzu samostatně.  

Nejprve nám dovolte vyjádřit se k tomu, co je v prohlášeních na zastupitelstvu spojováno se 
soudním sporem ve věci občansko-právní. Tento spor vede proti škole bývalá vedoucí školní 
jídelny, tedy jedna osoba, nikoli několik kuchařek. Jak několikrát prohlásil pan starosta, 
k tomuto případu nemůže nikdo vydávat veřejná prohlášení, jelikož soud dosud nerozhodnul. 
Ani my tuto kauzu nebudeme komentovat.  

Ovšem pan zastupitel Bařinka ve svém vystoupení na zastupitelstvu nesprávně spojil s tímto 
soudním sporem i čtyři bývalé kuchařky, které se po zrušení pozice vedoucí školní jídelny 
rozhodly podat výpověď. Jejich výpověď řešil pan ředitel neprodleně pomocí inzerátů na pozici 
kuchařky, aby po zákonné dvouměsíční výpovědní lhůtě školní kuchyně fungovala dál bez 
problémů. Bohužel hned druhý den všechny čtyři paní kuchařky současně nastoupily na 
pracovní neschopnost a vystavily tak školní jídelnu riziku, že bude nefunkční. Pan ředitel však 
dokázal během pár hodin zajistit provoz kuchyně tak, aby děti v poledne dostaly oběd. Fakt, 
že se mu to podařilo, jen svědčí o tom, že ředitel školy je schopný manažer na svém místě, 
který dokáže i v krizové situaci zareagovat a zajistit provoz školy tak, jak mu to ukládá zákon. 
Zmíněné kuchařky již do práce nenastoupily, jejich pozice byly zastoupeny a od 1. 12. 2024 má 
naše škola nový tým čtyř kuchařek. S jejich prací jsme my, zaměstnanci, spokojení – obědy jsou 
kvalitní, velmi chutné a jejich výdej doprovází příjemná atmosféra, úsměvy a vlídná slova. 
Změny k lepšímu zaznamenaly i děti – důkazem je, že v listopadu a v prosinci se významně 
zvýšil počet strávníků oproti předchozímu období a velmi významně se zmenšil objem zbytků 
z obědů. Důrazně se tedy ohrazujeme proti prohlášením pana Bařinky, který v souvislosti 
s naší školní kuchyní použil vyjádření, že „situace na té škole je vážná“, a dokonce „v té 
organizaci je pochopitelně cosi nezdravého“ a domáhá se „postupování proti této organizaci“ 
a „řešení problému, který tam je“. Udivuje nás, že pan zastupitel Bařinka ve svých vyjádřeních 



vychází pouze z informací od jedné strany (jak sám uvedl), a to od bývalých kuchařek, přestože 
dostal vyjádření a vysvětlení celé situace také od našeho pana ředitele. Jeho informacím snad 
nepřikládá žádnou váhu? Pokud jde panu Bařinkovi opravdu o řešení problému a ne pouze o 
útok na vedení školy a města, bylo by přinejmenším férové, kdyby od něj veřejně zazněly 
argumenty obou stran. Protože se tak nestalo, považujeme za nutné doplnit jeho výroky touto 
cestou: Situace v naší školní kuchyni není vážná, není tu nic nezdravého a problémy, které byly 
způsobeny postojem bývalých kuchařek, byly vyřešeny. Na úseku školního stravování proběhlo 
několik kontrol (na oblast hygieny, na oblast účetnictví i z ČŠI) a nebyla shledána jediná 
významná závada. Naopak, byli jsme pochváleni za bezproblémový chod provozu a znalost 
problematiky. Nové paní kuchařky zvládají svoji práci i rozšířenou agendu profesionálně a od 
nás, ostatních zaměstnanců, mají velkou podporu.  

Druhá kauza, která byla předmětem diskuzních příspěvků zejména pana zastupitele Stejskala, 
se týká šetření České školní inspekce ohledně stížnosti na postup školy při vyšetřování šikany. 
Vzhledem k tomu, že pan Stejskal veřejně citoval část závěru tohoto šetření a že pan Čekľovský 
veřejně vystoupil s informacemi k tomuto případu, předpokládáme, že svým prohlášením 
neporušíme povinnost mlčenlivosti – chceme pouze okomentovat to, co bylo veřejně sděleno.  

To, jakým způsobem prezentuje pan zastupitel Stejskal svůj postoj k problému, považujeme za 
útočné, neuctivé a zavádějící. Prohlašujeme, že nedošlo k žádnému incidentu mezi pedagogem 
a žákem – jednalo se o konflikt mezi žáky a situace byla důkladně šetřena a řešena. Podklady 
šetření podrobně prozkoumala ČŠI a nebyla shledána žádná závada v tom, jak jsou v naší škole 
nastaveny postupy primární prevence. Jelikož podle ČŠI došlo na samém začátku šetření 
k prodlení, byla stížnost pana Čekľovského vyhodnocena inspekcí jako důvodná – to je jediný 
závěr, který z kontroly vyplývá. Nejde tedy o potvrzení šikany ani o pochybení managementu 
školy, jak se pan Stejskal různými způsoby snaží naznačit. Naopak, paní inspektorka v závěru 
šetření u nás vyjádřila pochvalu za příkladné nastavení našeho programu primární prevence. 
V každé organizaci, kde pracují lidé, se může stát, že někdo udělá chybu. Je ale důležité mít 
správně nastavené mechanizmy, které takovou chybu zachytí, odhalí a napraví. A to se 
v průběhu šetření v naší škole prokázalo. Důrazně se tedy ohrazujeme vůči výrokům pana 
Stejskala, že „jsou věci, které narušují atmosféru v té škole“ nebo že „na rodičovských 
schůzkách zazněly nepravdy až záměrné dezinformace“. Jeho dožadování se, aby „se situace 
chopil manažer, který v té škole udělá pořádek“ považujeme za velmi nekorektní útok nejen 
proti panu řediteli, ale proti všem zaměstnancům školy.  

Pan Stejskal vytýká panu starostovi, že nenaslouchá oběma stranám a že ve věci dostatečně 
nejedná. Nedokážeme posoudit veškeré postupy vedení města při jednání v této záležitosti. 
Ale máme dostatek informací k prohlášení, že se pan starosta všemi kauzami, které se naší 
školy týkají, velmi intenzivně zabývá a řeší je s ředitelem školy osobně. Děkujeme mu za 
podporu a rovné jednání. Informace, z nichž vychází, nejsou jednostranné – má k dispozici 
výsledky všech kontrol, které ve škole proběhly a které nepoukázaly na žádné zásadní 
pochybení ze strany školy. A pokud pan Stejskal volá po naslouchání oběma stranám, pak by 
mohl začít u sebe – o názor nás, zaměstnanců školy, se dosud nezajímal.  

Chtěli bychom tímto vyjádřit plnou podporu panu řediteli Březinovi, který je pro nás 
dlouholetým profesionálem, jenž se stará o stabilitu a rozvoj školy. Pod jeho vedením a díky 
jeho neúnavné aktivitě ve spoustě projektů škola získala prostorové a materiální zázemí pro 
kvalitní a bezpečné vzdělávání dětí. Také díky němu jsme školou, jejíž žáci jsou úspěšní a 
kvalitně reprezentují naši školu i naše město v celostátním měřítku. Každoročně se účastní 



mezinárodních konferencí se svými projekty, které se týkají života ve městě a jeho okolí, 
sklízejí uznání za svoji pracovitost, erudovanost a komunikaci v angličtině, kladně zviditelňují 
město Moravské Budějovice na evropské úrovni. 

Informace, které se v současnosti šíří o naší škole, jsou záměrně zkreslené nebo vytržené z 
kontextu, což nás znepokojuje. Jsme si vědomi, že v dnešní době je velmi snadné šířit 
nepodložené zprávy, ale chceme vás ujistit, že v naší škole je vše v pořádku. Pro všechna svoje 
tvrzení máme podklady a jsme připraveni předložit je kterékoli instituci, která má právo 
kontroly. Vzdělávací proces probíhá dle plánu, děti jsou v bezpečí. Vzniklá situace se pečlivě 
řeší a komunikace se zřizovatelem školy je otevřená a transparentní. 

My všichni, kteří jsme podepsaní pod tímto dopisem, se jasně vymezujeme vůči osobám, které 
se dopouštějí slovních útoků, nepravdivých tvrzení a pokusů o destabilizaci školy. Tyto 
negativní snahy jsou v rozporu s hodnotami, které naše škola reprezentuje – otevřenost, 
vzájemná úcta, respekt a profesionální přístup. Naše práce, kterou máme rádi, je založena na 
důvěře a vzájemné spolupráci s rodiči a veřejností a tuto důvěru bychom chtěli i nadále 
chránit. Jsme si jisti, že společně dokážeme překonat jakékoliv problémy a udržet naši školu 
místem, kde se děti mohou rozvíjet, učit a růst. 

Děkujeme všem, kteří nás podporují, a věříme, že společně vytváříme silnou a stabilní školu, 
která má před sebou mnoho úspěchů. 

 

V Moravských Budějovicích dne 13. 1. 2025 

 

Podepsáno 59 zaměstnanců školy v. r.  


